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Vantaan monikulttuurisuusasiain neuvottelukunnan 
toimintakertomus 2013–2014

Sisältö:
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3. Neuvottelukunnan työskentelyn itsearviointi

1. Neuvottelukunnan tehtävät ja kokoonpano

Vantaalla on 2000 -luvun vaihteesta lähtien toiminut monikulttuurisuusasiain ja 

kotouttamisasiain neuvottelukunta. Neuvottelukunnan tehtäviksi määriteltiin vuonna 

2013 (KH § 14 4.3.2013) seuraavasti seuraavat:

-kaupungin monikulttuurisuuspolitiikan ja monikulttuurisuusohjelman 2013–2016 (2014–
2017) valmistelun ohjaus ja seuranta 
-etnisten vähemmistöjen elinolojen kehityksen seuraaminen
-valtion maahanmuutto- ja kotouttamispolitiikan sekä niiden vaikutusten seuraaminen
Vantaalla
-hyvien etnisten suhteiden kehittäminen ja edistäminen sekä monikulttuurisen ilmapiirin
vahvistaminen Vantaalla muun muassa vahvistamalla vuoropuhelua etnisten 
vähemmistöjen tai heitä edustavien järjestöjen ja kaupungin välillä
-monikulttuurisuusasioihin liittyvien aloitteiden tai toimenpide-esitysten tekeminen
kaupunginhallitukselle
-yhteistyö pääkaupunkiseudun kaupunkien vastaavien neuvottelukuntien kanssa. Muita 
asioita neuvottelukunta ottaa käsittelyynsä oman harkintansa mukaan.

Kaupunginhallitus nimeää neuvottelukunnan kahdeksi vuodeksi kerrallaan. Viime 

vuosina muutoksia on ollut vähän valtuustokauden aikana. Neuvottelukuntaan kuuluvat 

varsinaiset jäsenet, pysyvä asiantuntija, toimialojen edustajat sekä ulkopuoliset 

asiantuntijat, esittelijä sekä sihteeri. Lisäksi asukaspalveluiden 

apulaiskaupunginjohtajalla on kokouksissa läsnäolo- ja puheoikeus sekä oikeus toimia 

esittelijänä halutessaan. Neuvottelukunnan varsinaiset jäsenet ja heidän 

henkilökohtaiset varajäsenensä ovat valtuustossa olevien poliittisten ryhmien nimeämiä 

luottamushenkilöitä. Kaudella 2013–2014 mukana olivat ensimmäistä kertaa Vantaan 

yrittäjien ja Helsingin seudun kauppakamarien edustajat. Se heijastelee painopisteen 

siirtymistä yhä vahvemmin elinkeino- ja työllisyysasioiden suuntaan.

Poliittisten ryhmien edustajat ja henkilökohtaiset varajäsenet
Varsinainen jäsen Varajäsen

puheenjohtaja Ranbir Sodhi (SDP) Masud Abdullah 
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varapuheenjohtaja Harun Osmani (KOK) Murat Yüzlu
Tewodros Guday, (VIHR), Sini Alén 28.4.2014 asti Hannele Lilja
Matti Niemi, (KD) Antero Aura 21.10.2013 asti Ismo Kontoniemi
Samira Chakir (VIHR) Minttu Räty 
Mohamad Faraj (VAS) Wi-aam Juwaisir
Hasime Hoti (SDP) Sirpa Aly
Mila Käkelä (PS) Liisa Miettinen
Reijo Liimatainen (SDP) Miikku Nieminen
Pauli Artturi Luttinen (PS) Timo Teikari
Kiounneia Mononen (KOK) Jenni Chen
Jennifer Pajula (KOK) Anneli Karhunen 
Arshe Said (RKP) Pasi-Marcus Nillukka
Helvi Salminen (SDP) Seija Uitto

Toimialojen edustajat ja muut asiantuntijaedustajat ja heidän varaedustajansa

Pysyvä asiantuntija/pakolaisten ja paluumuuttajien vastaanotto 
maahanmuuttajapalveluiden johtaja Tuula Reiman 28.2.2014 saakka, 1.3.2014 alkaen 
johtava sosiaalityöntekijä Sanna Kohvakka

Sosiaali- ja terveydenhuollon toimiala 
sosiaalityön esimies Hilkka Linderborg koulukuraattori Marjo van 
Dijken

Sivistystoimen toimiala
koulutuspäällikkö Marja Repo nuorisoasiainpäällikkö Ari Tossavainen

Maankäytön, rakentamisen ja ympäristön toimiala
asemakaavasuunnittelija Johanna Rajala kaupunkisuunnittelujohtaja Tarja A. 
Laine 

Uudenmaan TE-toimiston Vantaan toimipiste
palvelupäällikkö Hilkka Koukkunen palveluesimies Nina Karlström

Itä-Uudenmaan poliisilaitos
komisario Jarmo Ojala rikoskomisario Teemu Aittamaa

Vantaan yrittäjät ry
toimitusjohtaja Esa Mänttäri koordinaattori Katja Teräs 

Helsingin seudun kauppakamari
toimitusjohtaja Ari Tulensalo viestintäkoordinaattori Karoliina Juurinen

(31.7.2014 asti)

Esittelijä
monikulttuurisuusasiain päällikkö Hannele Lautiola, konserni- ja asukaspalvelut
Sihteeri
suunnittelija Anu Anttila, konserni- ja asukaspalvelut

Asukaspalveluiden apulaiskaupunginjohtaja Heidi Nygrenillä on ollut läsnäolo-oikeus 
kaikkiin kokouksiin ja hän on toiminut myös esittelijänä joissakin kokouksissa.
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2. Toiminta kaudella 2013–2014

Vuonna 2013 neuvottelukunta kokoontui kuusi kertaa ja vuonna 2014 seitsemän kertaa. 

Vantaan, Espoon ja Helsingin maahanmuutto- ja monikulttuurisuusasiain 

neuvottelukunnat järjestivät molempina vuosina yhteisen kokouksen yhdessä Etelä-

Suomen etnisten suhteiden neuvottelukunnan kanssa. 

Vuoden 2013 lokakuussa neuvottelukunta oli mukana järjestämässä avointa 

maahanmuuttajafoorumia, jossa mukana oli kaupungin ylin johto kertomassa oman 

toimialansa palveluista ja vastaamassa kaupunkilaisten kysymyksiin. Myös 

monikulttuurisuusasiain neuvottelukunta esittäytyi ja kertoi toiminnastaan täydelle 

valtuustosalille. Foorumi sai erittäin hyvän vastaanoton. 

Monikulttuurisuusasiain neuvottelukunnan kokoukset ovat luonteeltaan keskustelevia 

asiantuntijaseminaareja. Vuoden 2013 syksyllä pidettiin teemakokous, jossa aiheena oli 

aikuisten ja nuorten maahanmuuttajien kotoutumiskoulutus Vantaalla. Teemaa jatkettiin 

vielä nuorten maahanmuuttajien asioista pidetyssä pääkaupunkiseudun 

neuvottelukuntien yhteiskokouksessa Espoossa marraskuussa. Asuminen ja yrittäjyys 

olivat teemoina vuoden 2014 keväällä järjestetyissä kokouksissa. Syyskauden 2014 

ensimmäisessä kokouksessa kuultiin vantaalaisia järjestöjä ja mietittiin, miten niiden 

toimintaedellytyksiä maahanmuuttajien kotouttamisessa kaupungin palveluiden 

täydentäjänä voitaisiin parantaa. Lokakuun 2014 kokouksessa pureuduttiin 

vantaalaiseen työttömyyteen ja kaupungin ja järjestöjen työllistämistoimenpiteisiin.  

Kokouksessa pohdittiin palvelujärjestelmän toimivuutta eri toimijoiden näkökulmasta ja 

mietittiin yhdessä, miten maahanmuuttajien työllisyyttä Vantaalla saataisiin 

parannettua. Mukaan kokoukseen saatiin myös Uudenmaan TE-toimiston johtaja.

Kokoukset ja teemat 2013

Aloituskokous 2.5.

• neuvottelukuntatyöskentelyn esittely
• kaupungin strategia, maahanmuuttajat ja kotouttaminen Vantaalla
• monikulttuurisuusohjelman päivitys
• Vantaan osallisuusmalli ja maahanmuuttajafoorumin suunnittelu

2. Kokous 27.5.

• Liikuntapalveluiden Sporttia kaikille -hankkeen esittely, Marja Auroma
• maahanmuuttajafoorumin 2013 suunnittelu



4

• monikulttuurisuusohjelman valmistelun tilannekatsaus
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3. Kokous 20.8.
• karttapohjainen palautejärjestelmä Harava, Päivi Rapo
• maahanmuuttajien alkukartoitus, Henna Hurme ja Susanna Raijos
• monikulttuurisuusohjelman valmistelun tilannekatsaus
• maahanmuuttajafoorumi 2013

4. Teemakokous 25.9. maahanmuuttajakoulutuksesta/Vantaan aikuisopisto

• kotoutumiskoulutuksen periaatteet, Hannele Lautiola
• aikuisten ja nuorten maahanmuuttajien kotoutumiskoulutus Vantaalla, Marja 

Repo, Eevamaija Iso-Heiniemi ja Maija Melo
• monikulttuurisuusohjelman valmistelun tilannekatsaus
• maahanmuuttajafoorumi 2013

5. Valmistelukokous 24.10. ja maahanmuuttajafoorumi
• edustajan valinta Kulttuuriseppä-palkinnon valintaraatiin

6. Pääkaupunkiseudun neuvottelukuntien yhteiskokous Espoossa 20.11. – teemana 
nuoret

• maahanmuuttajanuorten tilanne pääkaupunkiseudun kunnissa, Minna Latonen
(Vamos Espoo), Hassan Said (R3 maahanmuuttajanuorten tuki ry) ja Helmi 
Holmberg (Petra) 

• maahanmuuttajataustaisten nuorten opintopolut Espoossa, Helsingissä ja 
Vantaalla, Matti Kauppila (Espoon aikuislukio), Riikka Merimaa-Jovanovic 
(Helsingin opetusvirasto) ja Marja Repo (Vantaan aikuisopisto)

• mentorointi maahanmuuttajataustaisten työllistymisen tukena, Päivi Käri-Zein 
ja Adwoa Essandor, Espoon monikulttuurisasiain neuvottelukunta

Kokoukset ja teemat 2014

1. Aloituskokous 12.2. 
• neuvottelukuntien ja toimikuntien toimintatavat ja vaikutusmahdollisuudet, 

alustajina vanhusneuvoston Pertti Vuorio ja neuvottelukunnan entinen 
puheenjohtaja valtuutettu Kimmo Kiljunen 

• palaute maahanmuuttajafoorumista

2. Teemakokous asumisesta ja kaupunkisuunnittelusta 2.4.
• VAV vuokranantajana, alustajana toimitusjohtaja Teija Ojankoski
• ”Tää on mun koti - miten juurtua Vantaalle?” kaupunkisuunnittelujohtaja Tarja 

A. Laine 

3. Teemakokous maahanmuuttajien yrittäjyydestä 14.5. Leijassa
• Yrityspalvelukeskus Leijan toimijoiden esittely

o Helsingin seudun kauppakamari, asiamies Markku Lahtinen
o YritysVantaa, toimitusjohtaja Marketta Korhonen
o Vantaan Yrittäjät, hallituksen varapuheenjohtaja Carita Orlando
o Uudenmaan TE-toimiston yrityspalvelut, asiantuntija Teemu Kuosmanen

• Vantaan strategia, elinvoimaohjelma 2014–2016 ja taloussuunnittelu 2015–
2018, apulaiskaupunginjohtaja Heidi Nygren
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• monikulttuurisuusohjelma 2014–2017

4. Järjestöjen kuuleminen -teemakokous 27.8.
• järjestöt asukkaiden äänenä ja kaupungin kumppanina kotouttamisessa

o Vantaan Monimaa, Momeni Ziaulhag ja Zaman Sarker
o Hakunilan kansainvälinen yhdistys, Burhan Hamdon
o Vantaan järjestörinki, Suve Pääsukene
o Vantaan venäläinen klubi, Svetlana Tchistiakova

• Vantaa maahanmuuttajajärjestöjen kumppanina

5. Teemakokous maahanmuuttajien työllisyysasioista 22.10.
• maahanmuuttajien työllisyys Vantaalla - faktoja, Heidi Nygren
• TE-palveluiden organisaatiomuutos, Uudenmaan TE-toimiston johtaja Jarmo 

Ukkonen
• kommenttipuheenvuorot - erilaisia työllistymispolkuja

o Hakunilan kansainvälinen yhdistys, Naima Elissaoui
o Vantaan Nicehearts ry, Tiina Kevätpuro ja Mari Mononen
o Töihin Suomessa -hanke, Vantaan kaupunki, Sanna Malin

• keskustelu: miten parantaa maahanmuuttajien työllisyyttä?
• Kulttuuriseppä-palkinnon kriteerit ja edustajien valinta raatiin

6. Pääkaupunkiseudun neuvottelukuntien yhteiskokous 27.11. - teemana 
uskonnollisten yhteisöjen tekemä kotouttamistyö
• uskontodialogi ja paikalliset verkostot, Tuomas Martikainen, Åbo Akademi
• uskonnollisten yhteisöjen tekemä maahanmuuttajien kotoutumista edistävä 

työ Uudellamaalla, Joonas Timonen, Helsingin yliopisto)
• Uskonnot, aatteet ja julkishallinto moniarvoistuvassa yhteiskunnassa, Adam 

Dinham, (Lontoon yliopisto)
• ryhmätyöt: miten voimme kaupungilla edistää dialogia kaupungin ja 

uskonnollisten yhteisöjen välillä?

7. Kauden päätöskokous 17.12.
• Järjestöringin maahanmuuttajien neuvonta, Suve Pääsukene
• Violan keikka-apu, Sari Rinne
• Vantaan kaupungin nuorisotyöntekijä ja R3 Maahanmuuttajanuorten tuki ry:n 

hanketyöntekijä, Mr. Maahanmuuttaja 2014 Aadan Ibrahim ja 
maahanmuuttajanuorten tilanne

• neuvottelukunnan itsearviointi kaudesta 2013–2014
• nostoja seuraavalle kaudelle: mm. uskonnolliset yhteisöt, aloitteet ja 

kannanotot

Muu toiminta

Neuvottelukunta otti keväällä 2014 kantaa maahanmuuttajien yrittäjyyden edistämisen 

puolesta ja alueellista segregoitumisen uhkaa vastaan 28.5.2014:
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http://www.vantaa.fi/ajankohtaista-
arkisto/vantaa_fi/101/0/monikulttuurisuusasiain_neuvottelukunta_maahanmuuttajille_lisa
a_tietoa_yrittajyydesta

Neuvottelukunnan esittelijä ja puheenjohtaja osallistuivat neuvottelukunnan edustajina 

mm. Kuntaliiton demokratiapäivään. Monikulttuurisuusasiain neuvottelukunnan 

edustajat olivat mukana valitsemassa Kulttuuriseppä-tunnustuksen saajaa.
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3. Monikulttuurisuusasiain neuvottelukunnan itsearviointi

Joulukuussa 2014 pidetyssä kauden päätöskokouksessa neuvottelukunta arvioi 

menneen kauden toimintaa osallistavassa työpajassa. Samalla mietittiin, mihin 

neuvottelukunnan jatkossa pitäisi panostaa. Kysymykset vastauksineen ja 

kehittämisehdotukset tiivistetysti:

1. Ovatko käsitellyt teemat olleet tärkeitä? Teemat ja asiat ovat olleet 
tärkeitä ja kokoukset hyvin suunniteltuja.

2. Mikä on ollut hyvää? Asioista keskustellaan avoimesti; puheenjohtaja 
johtaa hyvin; koko Vantaa otetaan huomioon; kokouksissa on rento 
tunnelma; alustukset ovat olleet mielenkiintoisia (erityisesti yrittäjät); 
maahanmuuttajafoorumi oli onnistunut.

3. Mikä on harmittanut? Ajan puute; poissaolot; raportointia hankkeista pitäisi
olla enemmän (miten lähteneet käyntiin ja edistyneet); pitäisi olla 
enemmän kannanottoja ajankohtaisista maahanmuuttajia koskevista 
asioista; poliittisissa ryhmissä kuunnellaan, mutta ”tekeminen on eri asia”.

Läsnä olleet asiantuntijavieraat saivat myös antaa omat terveisensä 

neuvottelukunnalle. Heidän mukaansa tärkeimpiä neuvottelukunnan tehtäviä 

ovat 1. hyvien etnisten suhteiden kehittäminen 2. aloitteiden tekeminen sekä 3. 

monikulttuurisuusohjelman seuranta.

Yhteisesti todettiin, että seuraavalla kaudella erityisesti kannanottojen eteenpäin

viemistä pitäisi kehittää ja löytää hyviä toimintatapoja sitä varten. 

Neuvottelukunnan myös tulisi olla enemmän näkyvillä.


